

[Text]

extend their good wishes to the President of Agribition, Leroy Berry, and his Board of Directors for the work they have done.

Is the Minister able to indicate today whether there will be for the future the continuing kind of policy which he has had in past years, in including in the main estimates of the Government of Canada an item which makes available to Agribition a certain amount of funding to assist in the ongoing operations of that show? That practice of including that item in the main estimates was established a couple of years ago, it is much appreciated by Agribition, and serves as a substantial degree of support for the show. It is money well spent, and I would appreciate today hearing the Minister's view about the future of that show and the future degree of federal support from his department that Agribition is likely to be able to enjoy.

**The Chairman:** That is the last question, Mr. Goodale.

**Mr. Goodale:** Thank you, Mr. Chairman.

**Mr. Whelan:** There is not very much that I can say. Mr. Goodale has put pretty well what Agribition has been able to accomplish. We recognize that it is a national show, and it is actually becoming an international show. It is probably our best livestock show because of the fact that they show from all over Canada there. I think they have the largest group of animals that they have ever had this year, over 5,000 on display. Their facilities have improved tremendously since I first started going, and that is about five years ago. I was appointed November 27, 1972 and I think one of the first things I did was go to Agribition. So I just want to say that we recognize and give them the same status as the Royal. This Minister of Agriculture recommended, and it was accepted, that we give them the same status. And we give them the same grant. So our outright grants to the Agribition amounts to nearly \$100,000 a year at the present time, this plus the fact that they are able to get an \$850,000 grant from the other department that has so much money to give away, namely DREE. I think it should have been under the Minister of Agriculture because it is an agricultural show. I did notice that when they presented a plaque, the minister of industry and development did not accept it; the minister of agriculture for the Province of Saskatchewan accepted the plaque, while the other ministers sat in the back row.

• 1225

I just say that I think it is one of the greatest shows that we have. It is free to the public, and I think it is an admirable thing that they are doing. From what was outlined to us by some members of their executive on how they intend to use the facility, how they intend to run their show in the future, it appears to me that it is well on the way to maintaining the status it has been able to achieve in, Mr. Chairman, a very few years. As to their expertise, their ability, I do not think anybody could surpass what they are doing for the livestock industry and for the agriculture industry.

[Translation]

cette exposition agricole ainsi que son conseil d'administration pour l'excellent travail qu'ils ont accompli.

Est-ce que le ministre pourrait nous dire aujourd'hui si la politique à l'avenir sera la même que ces dernières années, c'est-à-dire s'il y aura au budget principal du gouvernement du Canada une somme prévue pour cette exposition, pour en assurer le succès? Cette habitude d'avoir un poste au budget principal pour cette exposition agricole a été établie il y a quelques années et sert grandement à cette fin. C'est de l'argent bien dépensé et j'aimerais que le ministre nous assure que le gouvernement fédéral continuera à appuyer cette exposition agricole.

**Le président:** C'est votre dernière question, monsieur Goodale.

**M. Goodale:** Merci, monsieur le président.

**M. Whelan:** Il n'y a pas grand chose que je puisse ajouter. M. Goodale a indiqué ce que cette exposition agricole avait accompli. Nous reconnaissons qu'il s'agit d'une exposition nationale et qui devient maintenant une exposition internationale et qui est probablement notre exposition de bétail la plus importante car l'apport vient de tout le Canada. Je crois qu'on y trouve plus de 5,000 têtes de bétail cette année; les installations ont été beaucoup améliorées depuis la première fois où j'y suis allé il y a cinq ans. J'ai été nommé le 29 novembre 1972 à mon poste et je crois qu'une des premières choses que j'ai faites, c'était d'aller à cette exposition agricole. Par conséquent, nous reconnaissons cette exposition et nous lui donnons le même statut que *The Royal*. Le ministère de l'Agriculture a recommandé, et cela a été accepté, que nous lui donnions le même statut et les mêmes subventions. Donc, notre subvention pour cette exposition agricole se monte à près de \$100,000 par an. En plus, cette exposition peut obtenir \$850,000 de subventions venant d'un autre ministère qui a tellement plus d'argent à donner c'est-à-dire du MEER. Je crois que cette exposition aurait dû relever du ministère de l'Agriculture, car c'est une exposition agricole. Quand ils ont présenté une plaque, j'ai remarqué que ce n'est pas le ministre de l'Industrie et du Développement qui l'a acceptée, mais bien le ministre de l'Agriculture de Saskatchewan, pendant que les autres ministres étaient assis plus à l'arrière.

A mon avis, c'est l'une des plus belles expositions que nous ayons. Le grand public peut y entrer gratuitement, et selon moi, ils font un travail admirable. D'après ce que nous disaient certains membres de leur organisation relativement à leurs intentions pour l'utilisation des installations, pour la façon d'administrer leur exposition à l'avenir, il me semble qu'ils seront largement en mesure de maintenir le prestige qu'ils ont acquis dans une très courte période de temps, monsieur le président. Pour ce qui est de leur expérience et de leurs aptitudes, je crois que personne ne pourrait faire plus qu'eux pour l'industrie de l'élevage du bétail et pour l'agriculture.